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    مستند

پخش نمايش »با چشمان بسته« با موضوع ورزش گلبال
    رادیو

پخش س�ريال راديويی »با چشمان بس�ته« از 23 مهر  
با موضوع ورزش گلبال از راديو نمايش آغاز می ش�ود.

نمایش »با چشمان بسته«  را مریم تاجیک نوشته و درباره 
جوانی نابیناست كه به تیم گلبال می پیوندد.

بر اس��اس این خب��ر، گلبال ورزش��ی طراحی ش��ده برای 
نابینایان اس��ت. در این بازی كه دو نیمه 10 دقیقه ای دارد 
چشمان همه بازیکنان بسته  اس��ت. در هر تیم سه نفر در 

زمین حاضرند ك��ه در نزدیکی دروازه خودی مس��تقرند و 
باید سعی كنند توپ را با دست به درون دروازه تیم مقابل 

بیندازند.
این نمایش به كارگردانی ایوب آقاخانی در اداره كل هنرهای 
نمایشی رادیو تولید شده اس��ت و فریدون محرابی، نگین 
خواجه نصیر، راضیه مومیوند، احمد گنجی و علی میلانی از 

جمله بازیگران آن هستند.

   محمدصادق عابديني
طب�ق قان�ون، فعاليت هاي فرهنگ�ي و هنري 
از پرداخت ماليات معاف هس�تند؛ قانوني كه 
فعاليت هاي س�ينمايي را نيز در ب�ر مي گيرد 
اما قان�ون ميان س�لبريتي هاي ميلي�اردي و 
هنرمندان واقعي س�ينما، تفاوتي قائل نشده 
اس�ت و همين ي�ك موض�وع به ظاهر س�اده 
س�رآغاز يك تبعيض ب�زرگ تاريخي اس�ت. 
س��لبریتي هایي كه درآمدهاي میلیاردي دارند 
مانند اهالي ساده س��ینما كه در هزینه هاي بیمه 
درماني خود مانده ان��د، از پرداخت مالیات معاف 
هس��تند. س��لبریتي ها علاوه بر دس��تمزدهاي 
میلیاردي، درآمد هاي جانبي دیگري نیز دارند كه 
براي آنها نیز مالیات نمي دهند. حضور در جشن ها، 
مراسم ها، رونمایي ها، افتتاحیه ها، حتي شركت در 
جشن هاي تلویزیوني و برنامه هاي اینترنتي یا تبلیغ 
كالا و خدمات در فضاي مجازي جزو درآمد هایي 
است كه سلبریتي ها از آن منتفع مي شوند، اما در 

قبال آن مالیاتي پرداخت نمي كنند. 
سال گذشته براي رونمایي از یک برند طلا و جواهر 
كه در یکي از سالن هاي پذیرایي در خیابان دولت 
قرار بود برگزار ش��ود، هر كدام از سلبریتي هاي 
س��ینما مبلغي میان 10 تا 50میلیون تومان از 
برگزار كنندگان مراسم طلب كردند و تنها چند 
نفر از آنها رضایت دادند كه مبلغ حضور در مراسم 
را در قالب كادوی جواهر قبول كنند و س��ایرین 
صرفاً پس از واریز پول به حساب ایجنت )دلال یا 
همان مدیر برنامه( قبول كردند در مراسم حضور 
پیدا كنند؛ برنامه اي كه در مجموع چیزي حدود 

دو ساعت به طول مي انجامید!
فرار مالیات��ي س��لبریتي ها در حال��ي انجام 
مي ش��ود كه بخ��ش بزرگي از جامع��ه یعني 
كارمندان ج��زء و كارگران در س��ازمان هاي 
دولتي یا شركت هاي خصوصي، حتي پیش از 
اینکه حقوق دریافت كنند، مالیات حقوق خود 

را پیش پیش پرداخت مي كنند. 
   ما جزو آنها نيستيم!

وقتي حدود 50 سال پیش عزت الله رمضاني فر 
در فیل��م گاو س��اخته داری��وش مهرجوی��ي 
ایفاي نقش داش��ت، هنوز بی��ش از 99درصد 
سلبریتي هاي امروز س��ینما پا به دنیا نگذاشته 
بودند. با این وجود امروز ع��زت الله رمضاني فر 

و بس��یاري از هنرمندان پیشکسوت مانند وي 
درگیر مسائل مالي هستند و شرایط زندگي شان 
زمین تا آس��مان با س��لبریتي ها متفاوت است. 
این بازیگر پیشکسوت س��ینما، در گفت و گو با 
»آنا« درباره دستمزد بازیگران سینما، مي گوید: 
»رقم هایي كه گاهي مطرح مي شود، مربوط به 
تعداد معدودي از سوپراستارهاست و براي همه 
بازیگران نیست. معمولاً دستمزد بازیگران نقش  
پایین، قرباني دس��تمزد بالاي سوپراس��تارها 
مي ش��ود، البته این از قدیم هم بوده و استدلال 
تهیه كننده هم این اس��ت كه آن سوپر اس��تار، 

عامل فروش فیلم ماست.«
اما این رفتار تبعیض آمیز قرار اس��ت تا كي ادامه 
پیدا كند؟ محمد مهدي حیدریان رئیس سازمان 
س��ینمایي، در روزهایي كه همه منتظر رفتنش 
از این س��ازمان هس��تند، درباره پای��ان دریافت 

دستمزدهاي بالا در سینما سخن گفته است. 
  حيدريان: ديگر خبري از دستمزد بالا 

نيست
حیدریان در گفت و گو با خبرگزاري »خانه ملت« 
به مس��ئله پرداخت هاي غیر متعارف در س��ینما 
پرداخته و مي گوید: گرچه دستمزد حِرَف مختلف 
در كشور متفاوت است اما باید پشت این دستمزدها 
منطق وجود داشته باشد، براي داشتن منطق نیز 
باید ابتدا جنبه اقتص��ادي آن فعالیت مدنظر قرار 
گیرد، اقتصاد و بازگشت س��رمایه سینماي ایران 
ظرفیت مشخصي دارد، لذا نباید هزینه تمام شده 

یک فیلم به بازگشت سرمایه آن غلبه پیدا كند. 
رئیس سازمان سینمایي با اشاره به تدوین»نظام 
تهیه كنندگي« مي گوی��د: از این پس هر پروانه 
ساختي صادر شود براساس این نظام نامه ارزیابي 
خواهد ش��د و با اجراي نظام نامه تهیه كنندگي 
بازیگ��ر نمي توان��د قیمت ه��اي غیرمعقول به 

تولیدكننده بدهد چراكه با محدودیت ازس��وي 
صنف رو به رو مي ش��ود. وي توضیح مي دهد: از 
این پس بازیگر نمي تواند قیمت هاي غیرمعقول 
به تهیه كننده داده و آنه��ا را در منگنه قرار دهد 
چراكه در این صورت با محدودیت ازسوي صنف 
رو به رو خواهد شد، سهم بردن بازیگر از فروش 
مذموم نیست اما در تمام دنیا دستمزد بازیگران 
براساس رتبه و درجه خودشان، اقتصاد سینما، 

هزینه و سرمایه فیلم تعیین مي شود. 
   قانون ماليات بايد اصلاح شود

ضعف قانون معافیت مالیاتي در كنار تفاوت فاحش 
میان دس��تمزد هاي س��لبریتي ها و دیگر اهالي 
سینما، لزوم اصلاح قانون فعلي را گوشزد مي كند. 
حجت الاس��لام نصرالله پژمانف��ر در گفت و گو با 
»جوان« با بیان اینک��ه در عرصه هنر، فقط افراد 
انگشت شمار درآمد هاي فراواني دارند، به تفاوت 
دستمزد ها میان صنوف سینمایي اشاره مي كند و 
مي گوید: بیشتر هنرمندان در صنوف سینمایي با 
حداقل درآمد و در شرایط سخت معیشتي دست 
و پنجه نرم مي كنند و جزو اقشار كم درآمد جامعه 
هستند، اما تعداد محدودي هستند كه درآمدهاي 
بالایي دارند و قانون در معافیت مالیاتي تفکیکي 

میان آنها قائل نشده است. 
پژمانفر با بی��ان اینکه كارك��ردن در عرصه هنر 
در ش��رایط فعلي اقتصادي نوعي جهاد اس��ت، 
مي گوی��د: بای��د از هنرمندان واقع��ي حمایت 
ش��ود و نه تنها از آنها مالیات گرفته نشود بلکه 
راهکارهاي حمایتي در نظر گرفته شود اما قانون 
درباره آنهایي كه درآمدهاي نجومي دارند باید 
راهکار داش��ته باش��د. این نماینده مجلس فرار 
مالیاتي سلبریتي ها زیر پوشش معافیت مالیاتي 
هنرمندان را ناشي از عدم شفافیت درآمد و هزینه 
عنوان مي كند و مي گوید: اگر شفافیت مالي وجود 
داشته باشد اجازه وجود دستمزدهاي هنگفت به 

برخي از چهره ها داده نمي شود. 
عضو كمیس��یون فرهنگي با بی��ان اینکه تغییر 
در قان��ون مالیات و تصحیح معافی��ت ها، باید در 
كمیسیون اقتصادي دنبال شود، مي گوید: تا جایي 
كه من اطلاع دارم در كمیسیون اقتصادي طرحي 
در دست اس��ت كه در آن به طور كلي پیش بیني 
شده كساني كه درآمدهاي بالایي دارند از شمول 
قوانین معافیتي مالیات خارج شوند و دیگر نتوانند 

با استفاده از قوانین، فرار مالیاتي داشته باشند. 
پژمانفر تأكید مي كند: ه��دف از این طرح خارج 
كردن افرادي اس��ت كه هدف قانونگذار از تدوین 
قانون معافیت ها نبوده اند اما توانسته اند با استفاده 
از فرصت به وجود آمده از پرداخ��ت مالیات فرار 
كنند. اگرچه تلاش »جوان« براي ارتباط با اعضاي 
كمیسیون اقتصادي براي اطلاع از جزئیات بیشتر 
این طرح بي سرانجام ماند، اما مي توان امیدوار بود 
نمایندگان مردم به فرار مالیاتي و درآمدهاي ثبت 
نشده سلبریتي ها ورود جدي داشته باشند. تدوین 
قوانین تازه در این باره مي تواند سلبریتي ها را به 

شهرونداني مسئولیت پذیرتر تبدیل كند. 
این اقدام در عین حال مي تواند مانع بزرگي در برابر 
پدیده هایي مانند ورود پول هاي كثیف به سینما 

در قالب بالابردن دستمزد بازیگران باشد.

 نصرالله پژمانفر در گفت وگو با »جوان«
از تدوين طرحی براي اخذ ماليات از سينماگران پردرآمد خبر داد

 قانون جديد مالياتي 
سلبريتي ها را مسئوليت پذير مي كند

ترجمه زندگينامه شهيد همداني به دليل كج سليقگي ناتمام ماند!
روايت حسين بهزاد و گلعلي بابايي از سنگ اندازي مقابل نهضت ترجمه

    فرزين ماندگار
 حس�ين به�زاد و گلعل�ي بابايي دو پژوهش�گر و نويس�نده 
دف�اع مق�دس ب�ه مناس�بت س�ومين س�الگرد ش�هادت 
س�ردار حس�ين همداني تلويح�اً از برخي س�نگ اندازي ها 
مقابل آنچ�ه رهبري معظ�م انق�لاب از آن به عن�وان نهضت 
ترجم�ه آث�ار دف�اع مق�دس ي�اد كردن�د، س�خن گفتن�د. 
گلعلي بابایي گفت: ما سال گذشته در نمایشگاه كتاب فرانکفورت 
كه یکي از معتبرترین نمایش��گاه هاي كتاب در دنیاست، حضور 
داشتیم. یکي از اصلي ترین كارها در چنین نمایشگاه هایی تبادلات 
بین مؤلفان و ناشران كتاب ها و توافق بین آنان براي ترجمه آثار 
است. در همین راستا، چندین ناش��ر براي ترجمه كتاب »پیغام 
ماهي ها« آمدند و خواهان قرارداد ترجمه و نشر شدند. از این میان، 
یکي از كساني كه مراجعه كرد، یک ناشر ایتالیایي بود كه براي این 
كار پیشقدم شد و مترجم آورد و كار صورت گرفت. امسال در حالي 
كه وقت آن بود كه قرارداد نشر به امضا برسد و كتاب ترجمه شده 
منتشر بشود، به دلایلي كار ناتمام ماند. این موضوع در حالي بود 
كه كار ترجمه شده به دست ناش��ر ایتالیایي نیز رسیده بود اما به 
دلیل یک كج سلیقگي ناتمام ماند. به نظرم براي این كار باید یک 
سازوكار درست و حسابي شکل بگیرد. دیدید كه حضرت آقا در 
شب خاطره نیز موضوع نهضت ترجمه را مطرح و اشاره كردند كه 
گفتمان انقلاب باید به خارج از مرزها برود. وي به یک نشس��ت 
تخصصي بسیار مهم در شبکه الجزیره اشاره كرد و گفت: چند وقت 
پیش شبکه الجزیره یک جلسه نقد و بررسي پیرامون كتاب»پیغام 
ماهي ها« برگزار كرد. یک كارش��ناس در استودیو حضور داشت، 

یک كارشناس در لندن و یک كارشناس از بیروت ارتباط تصویري 
داشت. دقت كنید كه دشمن این كتاب را مهم تلقي كرده و حرفش 
را به خود گرفته است. با این وجود، مس��ئولان ما به جاي آنکه از 
این موضوع یک برگ برنده بسازند، به ما گفتند كه شما چرا این 
حرف را زده اید؟ توجه كنید كه ممکن است گاهي اوقات، دشمن 
حرفي را بزند كه به نفع ماست و ما باید از آن استفاده كنیم. سردار 
همداني هر كاري كه مي خواست انجام بدهد، به جنبه فرهنگي آن 
نیز فکر مي كرد. خاطرم است كه در اردوي شعبانیه كه یک اردوي 
صرفاً نظامي بود، سردار همداني گفتند كه آقاي سپهر بیاید و براي 

بچه ها شعر بخواند تا حال و هواي بچه ها كمي عوض شود. 
حسین بهزاد نیز در ادامه عنوان كرد: در مورد ترجمه كتاب »پیغام 
ماهي ها« و ترجمه آن توسط ناشر ایتالیایي، آقاي بابایي ملاحظاتي 
دارند اما من این ملاحظات را ندارم و مي گویم كه آقایان كاربه دست 
جوري این قضیه را آینه به آینه رد كردند كه حتي آقاي بابایي هم 

متوجه نشد قضیه چگونه پایان یافته است.

پوران درخشنده در گفت وگو با »جوان« مطرح كرد

بچه ها در سينماي ايران ناديده گرفته مي شوند
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روزگاری بر م��ردم خواهد آمد كه 

محترم نشمارند جز سخن چین را  

و خوششان نیاید جز از بدكار هرزه 

و ناتوان نگردد جز عادل.

رياكاري امريکايي به سبك هاليوود
رسانه جنگ طلبان امريکايي هم نمي تواند در مقابل تناقض ها سکوت كند

     مصطفي شاه كرمي
تدليس و اقدامات رياكارانه برخي چهره هاي سرشناس هاليوودي 
در راه انداختن كمپين مخالف�ت با حمل آزاد س�لاح و در عين 
حال ترويج اس�تفاده از س�لاح گرم توس�ط همين چهره ها در 
آثار س�ينمايي تا جايي پيش رفت�ه كه منجر به طعن�ه و كنايه 
رس�انه جمهوريخواهان و تندروهاي افراطي امريکا شده است. 
در حالي كه برخي از چهره هاي سرشناس هالیوودي در شکل گیري و 
حمایت از تشکیل كمپین  »نه به سلاح گرم« كه با استقبال گسترده 
مردمي و شکل گیري برخي تظاهرات هاي خیاباني اوج گرفت، سهیم 
بودند، در عمل و در قالب یک هنرمند هالیوودي مهره اي براي ترویج 
هرچه بیشتر حمل سلاح در امریکا هستند. یکي از این سلبریتي ها 
جیمي لي كرتیس بازیگر مجموعه فیلم هاي »هالووین« است كه در 
واكنش به مقاله فاكس نیوز اعلام كرد به طور كامل از متمم دوم قانون 
اساسي امریکا )قانون حمایت از حمل آزاد اسلحه( حمایت مي كند! 
چند روز پیش فاكس نیوز)رس��انه جنگ طلبان و جمهوریخواهان 

تندرو نزدیک به محافل صهیونیس��تي( در مقاله خود از كرتیس به 
عنوان یک فرد ریاكار یاد كرده بود به این دلیل كه در فیلم هایش از 
اسلحه استفاده مي كند اما در زندگي واقعي مدافع كنترل اسلحه است. 
كرتیس كه منافعش با این مقاله به خطر مي افتد در چرخشي آشکار 
ضمن پشت كردن به افرادي كه به نحوي جزو قربانیان درگیري هاي 
مسلحانه هستند، مي گوید: »من از متمم دوم قانون اساسي امریکا و 

نیز قوانین حمل سلاح مبتني بر عقل سلیم حمایت مي كنم.«
سبک ریاكارانه هالیوود در تولید و س��اخت آثار سینمایي كه گاه با 
جعل تاریخ یا دروغ پردازي و وارونه نمایي وقایع تاریخي همراه بوده 
در لایه هاي مختلف زندگي واقعي و ش��خصي سینماگران فعال آن 
نیز به وفور دیده مي شود اما به دلیل انتفاع برخي جریانات و تفکرات 
عمدتاً ایدئولوژیک، سیاسي و اقتصادي اجازه انتشار این تناقض ها در 
رسانه ها داده نمي شود. این شکل حمایت از نفاق و تدلیس ستاره هاي 
سینمایي هالیوود تا زماني كه در خلاف جهت افکار و عقاید و نیز منافع 
كارتل هاي بزرگ و جریانات مافیایي مورد حمایت صهیونیس��ت ها 
حركتي انجام ندهند، ادامه دارد اما به محض انجام كمترین اقدامي 
از سوي این سلبریتي ها در تضاد با منافع اربابان صهیونیست شان، به 
یکباره تصاویر و فیلم هایي از برخي موضوعات پنهان زندگي آنها و به 

قصد نابود كردنشان به صورت گسترده در رسانه ها منتشر مي شود!
نمونه تازه ریاكاري و چرخش هاي عجیب و غریب این سلبریتي ها 
در پس گرفتن مدع��اي همراهي با مردم به نیت كس��ب مجدد 
حمایت جریانات پنهان و آشکار هالیوودي، همین اقدام كرتیس 
است كه هم هالیوود و هم سینماگرانش در انجام آن توانایي ها و 

قابلیت هاي بسیار بالایي دارند.

با نام »يك ربع به يازده« انجام شد
 رونمايي از مستند داستاني 

زندگي شهيد منوچهر مدق  
آيين رونمايي از مس�تند داس�تاني »ي�ك ربع به ي�ازده« به نويس�ندگي و 
كارگرداني حامد حبيبي كه روايتي از عاش�قانه هاي جانباز ش�هيد منوچهر 
مدق و همس�رش فرش�ته ملکي اس�ت، با حضور خان�واده ش�هيد در مركز 
همايش ه�اي بين المللي م�وزه انقلاب اس�لامي و دفاع مقدس برگزار ش�د. 
به گزارش باشگاه خبرنگاران پویا، حامد حبیبي در این آیین گفت: »یک ربع به یازده« 
محصول درد و رنج هاي بزرگ بانویي است كه به احترامش اینجا ایستاده ام؛ واگویه هایي 
كه خیلي از ما نشنیده ایم. خیلي ها به من گفتند چرا در حوزه دفاع مقدس فیلم ساختي؟ 
به خدا این فیلم تجاري نیست و بابت ساختش ریالي از ارگاني دریافت نکرده ام. كار دلي 
بود و همه عزیزان دلي به این ساحت نزدیک شدند. وي گفت: 36 سال درد و رنج پدرم را 
دیدم و همزمان با ساخت این فیلم، كارگردان حقیقي عالم، داستان این فیلم را در زندگي 
شخصي من اكران كرد. یک ربع به یازده مي خواست به ما بگوید منوچهر و همه سرداران 
جنگ پدران این آب و خاك هستند. یک ربع به یازده محصول درد و رنج این قشر از جامعه 
است كه نمونه هاي مجسمش در جلسه حضور دارند؛ جانبازي كه روي ویلچر نشسته و از 
پشت در فیلم را تماشا كرد و حتي به خودش اجازه نداد تا داخل سالن بیاید و در دید عموم 
قرار بگیرد. در ادامه فرشته ملکي )همسر شهید منوچهر مدق( گفت: سخت پوست ترین 
موجودات، همسران شهدا هستند. چون هر مصیبتي سر ما بیاید، باز هم شکر مي كنیم. 
امش��ب وقتي این فیلم را دیدم و سرفه هاي منوچهر را ش��نیدم، احساس كردم خیلي 
خسته ام. كاش مي ش��د دعا كرد براي اینکه من هم بروم، چون خسته ام از اینکه بدون 

منوچهر زندگي كنم. ما سخت پوستیم و در اوج گریه ها سعي مي كنیم بخندیم.

 چاپ جديد »فرنگيس« 
به همراه تقريظ مقام معظم رهبري

هفتمي�ن چ�اپ از كت�اب 
»فرنگيس« نوش�ته مهناز 
فتاحي ب�ا درج تقريظ مقام 
معظم رهبري بر اين كتاب از 
سوي انتشارات سوره مهر 
روان�ه ب�ازار كت�اب ش�د. 
»فرنگیس« داستان زندگي 
فرنگیس حیدرپور، از زنان 
كرمانش��اه، در دوره جنگ 
تحمیلي است. او در این اثر 
به بیان خاط��رات خود از حمل��ه رژیم بع��ث و منافقین به 
مرزهاي غربي كشور پرداخته اس��ت. این كتاب نثري روان 

و خواندني دارد. 
مقام معظم رهبري در تقریظي بر این اثر نوش��ته اند: »بخش 
ناگفت��ه و بااهمیت��ي از ح��وادث دوران دفاع را به مناس��بت 
شرح حال این بانوي شجاع و فداكار، در این كتاب مي توان دید. 
بانو فرنگیس دلاور با همان روحیه  استوار و پرُقدرت و با زبان 
صادق و صمیمي یک روستایي و با عواطف و احساسات رقیق و 
لطیف یک زن، با ما سخن گفته و منطقه  ناشناخته و مهمي از 
جغرافیاي جنگ تحمیلي را با جزئیاتش به ما نشان داده است. 
ما از روستاهاي مرزي در دوران جنگ و مصائب فراوان آنان و 
آوارگي ها و گرسنگي ها و خسارت هاي مادي و ویراني ها و داغ 
عزیزان آنها، هرگز به این وض��وح و تفصیلي كه در این روایت 
صادقانه آمده است، خبر نداشتیم و نیز از فداكاري جوانان آنان 
كه در شمار اولین شتابندگان به مقابله با دشمن مهاجم بودند. 
ماجراي قتل و اسارت دشمن به دست این بانوي دلاور هم كه 
خود یک داستان مستقل و اس��تثنایي است كه نظیر آن فقط 
در سوسنگرد، در همان اوان، اتفاق افتاده بود. بانو فرنگیس را 
باید بزرگ داشت و از نویسنده  كتاب- خانم فتّاحي- به خاطر 
قلم روان و ش��یوا و هنر مصاحبه گیري و خاطره نویسي، باید 

بسیار تشکر كرد.«
...........................................................................................................

 عرضه 837 كتاب ايراني
در نمايشگاه فرانکفورت

هفتادمين نمايشگاه بين المللي كتاب فرانکفورت در حالي 
وارد پنجمين روز خود شده است  كه تشکل هاي نشر ايران 
بيش از 837 عنوان كتاب از ناشران ايراني را عرضه كرده اند. 
غرفه ملي ایران در این دوره نیز با مشاركت تشکل هاي صنفي 
نشر و ناشران در فضایي به وسعت 222 متر در دو غرفه در سالن 
5 واقع شده است. در این غرفه پنج تشکل صنفي نشر ، بیش از 

17 ناشر و دو آژانس ادبي حضور دارند. 
اتحادیه ناشران و كتابفروش��ان تهران 180 عنوان كتاب را در 
موضوعات مختل��ف از جمله در حوزه ادبیات، ایرانشناس��ي و 
كتب عمومي به نمایش گذاشته است. انجمن فرهنگي ناشران 
دانشگاهي 100 عنوان كتاب از 150 ناشر دانشگاهي را عرضه 
كرده اس��ت. از س��ویي دیگر مجمع ناش��ران انقلاب اسلامي، 
به نمایندگي از ناش��ران حوزه دی��ن و انقلاب در نمایش��گاه 
حضور یافته است. مجمع ناشران دفاع مقدس هم در مجموع 
100 عنوان كتاب از 27 ناش��ر را عرضه خواهد كرد . از س��وی 
انجمن فرهنگ��ي- هنري زنان ناش��ر نیز ح��دود 115  عنوان 
كتاب در موضوعات مختلف از زنان ناشر در غرفه ملي ایران در 
نمایش��گاه كتاب فرانکفورت عرضه شده است. انجمن ناشران 
كتاب كودك و نوجوان نیز بیش از 262 عنوان كتاب از 50 ناشر 

را در نمایشگاه عرضه كرده است.
...........................................................................................................

 75 درصد از تصويربرداري »نفوذ«
انجام شد 

تهي�ه كننده س�ريال »نفوذ« 
اعلام ك�رد ك�ه تاكن�ون 75 
درص�د از تصويرب�رداري اين 
مجموعه انجام ش�ده اس�ت. 
محسن علي اكبري تهیه كننده 
»س��ریال نفوذ« با اش��اره به این 
مجموع��ه ك��ه ب��ه كارگرداني 
جواد ش��مقدري در حال تولید اس��ت به مهر گف��ت: ضبط و 
تصویربرداري س��ریال »نفوذ« این روزها در دانش��گاه تهران 
انجام مي ش��ود و ما در حال گرفتن صحنه هاي مربوط به این 
دانش��گاه در مقطع پیروزي انقلاب 57 هستیم. وي ادامه داد: 
ضبط و تصویربرداري پروژه حدود دو هفته در دانشگاه تهران 
طول مي كش��د و بعد از آن براي تصویربرداري س��کانس هاي 

مربوط به ماجراي غائله گنبد به گنبدكاووس مي رویم. 
این تهیه كننده با اش��اره به س��ختي ضبط و تولید این سریال 
بیان كرد: »نفوذ« پروژه اي س��خت و پرلوكیش��ن اس��ت كه 
داس��تان آن در مقطع 57 و 58 مي گذرد و به همین دلیل باید 
لوكیشن هاي زیادي را بازس��ازي كنیم. این س��ریال را جواد 

شمقدري كارگرداني مي كند.

نوید پارسا     دیده بان 

ف�راري دادن بچه ه�ا از س�ينما موضوع�ي اس�ت ك�ه 
»جوان« باره�ا در نق�د وضعيت اي�ن روزهاي س�ينما 
ب�ه آن پرداخته اس�ت. اي�ن بار با پ�وران درخش�نده 
درب�اره اي�ن موض�وع ب�ه گفت وگ�و نشس�ته ايم. 
به نظر شما فيلم ساختن براي كودك مهم تر است 

يا درباره كودكان؟ 
به نظر من هر دوی اینها مهم هستند. هم بچه ها نیاز به فیلم 
هایي دارند كه براي آنها باشد و هم بزرگسالان نیازمند آثاري 
هس��تند كه درباره بچه ها به آنها آگاهي بدهد. فیلم درباره 
كودكان بزرگ تر ها را متوجه دنیاي كودك مي كند و باعث 
شناخت بیشتر آنها مي شود كه چگونه با اینها رفتار كرده و 
تعامل نمایند و فیلم ساختن براي كودكان و نوجوانان هر كدام 
از آنها را با دنیاي شان آشنا مي كند. هر دو مهم است و ساخت 

فیلم درباره آنها لازم و ضروري است. 
به نظر ش�ما اين در س�ينماي ما تفکيك ش�ده 

است؟
در س��ینماي ما هم درباره كودك و هم ب��راي كودك فیلم 
س��اخته مي ش��ود اما دیگر مانند دهه 60 و 70 فیلمسازان 
بزرگ درباره كودكان فیلم نمي س��ازند و بچه ها دیگر براي 
فیلمسازان موضوع با اهمیت و جذابي محسوب نمي شوند، 
یعني آدم هاي شاخص نیستند كه این فیلم ها را مي سازند. 
س��ینماگرهاي س��ینماي كودك الان دیگ��ر در این وادي 
نیستند. همه دلسرد شده و رفته اند پي یک وادي دیگر. براي 
اینکه وقتي س��ینماي كودك اكران مناس��بي ندارد، وقتي 
سینما گران س��ینما را ناچیز مي دانند و اكران خوبي به آن 
تعلق نمي گیرد به طور طبیعي اشتیاق و تمام آن چیزهایي 

كه براي ساخت این نوع فیلم ها 
در انس��ان وج��ود دارد درون 

فیلمسازان كمرنگ مي شود. 
اساساً س�اخت اين فيلم ها 
مي تواند جنبه آگاهي بخشي 
براي خانواده ها داشته باشد 
اما اين كمتر در س�ينماي ما 

ديده مي شود. 
بله. دقیقاً همین طور است. 

نمي شود طوري فيلم ساخت كه هم كودك و هم 
بزرگسال مخاطب فيلم باشند؟ 

ببینید دنیا هایشان متفاوت است. مگر اینکه فیلم هایي درباره 
كودكان باشد كه بچه ها هم در آن نقش داشته باشند. در آن 
صورت مي شود به چیزي نزدیک شد. فیلم خانوادگي نمونه 
مشخص آن است. مي توان فیلم هایي ساخت كه خانواده در 

آن باشد و بچه ها هم باشند. 
اگر بگوييم بچه ها از سينما اخراج شده اند درست 

است؟ شما اين را قبول داريد؟ 
به نظرم اینکه بگوییم نادیده گرفته شده اند دقیق تر است. 
»هيس پسر ها فرياد نمي زنند« به كجا رسيد؟

این فیلم در مرحل��ه صحبت هاي ابتدای��ي و هموار كردن 
شرایط ساخت اس��ت. فعلًا دارم اینگونه پیش مي روم و به 

دنبال سرمایه گذار هستم. 
پس به سمت ساخته شدن مي رود؟

بله امیدوارم. تلاش من هم این است كه ساخته شود. به هر 
شکل من این فیلم را خواهم ساخت.

بايد از هنرمندان واقعي حمايت 
شود و نه تنها از آنها ماليات گرفته 
نشود بلكه راهكارهاي حمايتي در 
نظر گرفته شود اما قانون درباره 
آنهايي كه درآمده��اي نجومي 
دارند بايد راهكار داش��ته باشد

زینب زمانيان     گفت و گو


